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Partició de mots a final de ratlla

Dins un text podem partir un mot de més 
d’una síl·laba a final de ratlla per indicar que 
continua a la línia següent. Per fer-ho, cal 
fer servir el guionet (-), que s’afegeix al pri-
mer dels dos fragments de la paraula que es 
parteix.

La partició de mots a final de ratlla en català 
es regeix, bàsicament, per les regles de divi-
sió sil·làbica. A més, cal tenir en compte les 
indicacions següents.

1. Qualsevol consonant situada entre dues vocals forma síl·laba amb la segona vocal.

ca-la, vi-gi-lar

2. No es poden separar els diftongs ni els triftongs.

teu-la-da, po-uai-re

3. S’han de separar els components següents:

	— Dígrafs ix, rr i ss.

	rei-xa, tor-ra, mas-sa

	— Grups consonàntics sc, tg, tj, tl, tll, tm, tn, tx, ts i tz.

	as-cens, met-ge, pit-jor, at-les, rat-lla, rit-me, èt-nia, acot-xar, pot-ser, at-zar

	— El grup l·l. En aquest cas, se substitueix el punt volat pel guionet.

	col-laboració,  fil-loxera

4. No se separen els dígrafs gu, ig, ll, ny i qu.

fi-guera
mig-campista
papa-llona
ma-nyac
quin-qué 

Vectorium  / Shutterstock.com

llengua.diba.cat
https://www.shutterstock.com/es/g/VectorRocket


Unitat Lingüística. Direcció de Serveis de la Presidència llengua.diba.cat 2

5. No se separen la h i la x de la vocal que precedeixen.

bo-he-mi 
Te-xas

6. En els mots compostos i en els derivats, es respecten les formes prefixades i els com-
ponents. Cal fer la partició només entre els elements que els formen.

 nos-altres  no-saltres
in-imaginable i-nimaginable
mal-avingut ma-lavingut
cel-obert ce-lobert
vice-presidenta vi-cepresidenta

7. No s’ha de deixar una lletra sola a final de línia, però és possible si va apostrofada.

 l’è-pica  è-pica

Tampoc es pot deixar una lletra sola a principi de ratlla.

 pacièn-cia  paciènci-a

8. En el cas de mots amb guionet, és recomanable fer la partició només en aquest 
caràcter.

triem-ho
ziga-zaga
nord-est

9. Es poden evitar les particions malsonants i les repeticions de seqüències de lletres, 
tot i que no són incorrectes.

dis-puta		  documen-tal
ridí-cul			  fores-tal

10. Els manlleus no adaptats o paraules en altres llengües segueixen la separació sil·là-
bica corresponent a cada llengua.

a-ma-teur
crois-sant
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